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 Godkänt via e-post 

Marianne Svensk    Gunnar Carlsson 
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Närvarande 

Marianne Svensk ordförande PRO 

Kerstin Svenson vice ordförande SPRF 

Eiwor Arthursson ledamot PRO 

Lars Åsberg ledamot SPF 

Bertil Wretlund         ersättare                      PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

Ingrid Eriksson ersättare  SPF 

Gunnar Carlsson ersättare/ledamot SPF 

 för Rolf Lindquist  

Karin Wilborg ledamot KPR/ SPF 

 kontaktperson 

Förhinder 

Valter Lund  ledamot PRO 

Rolf Lindquist  ledamot  SPF  

 

Förvaltningen 

Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 

Yvonne Goldberg  avdelningschef för personalfrågor och utförare inom äldreomsorgen 

Anneli Rydström  sekreterare   

 

 

§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordförande hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 

öppnat. Karin Wilborg, KPR, hälsades särskilt välkommen.   

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Gunnar Carlsson utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 4.  Anmälan av protokoll 

 

 Pensionärsrådet 2012-10-22 

Angående formuleringen nedan, undrade pensionärsrådet hur biståndshandläggaren går 

tillväga när den äldre behöver ett annat boende. Man kan ju inte tvinga någon. 

 



                               PROTOKOLL    NR 

10/2012 

              SAMMANTRÄDESDATUM 2012-11-

20 

                               SID 2 

(6) 

                                                                                                                                                                                                               

 

 
”I vissa fall kan det vara så att den äldre har ansökt om servicehus men skulle 

egentligen behöva ett annat mera anpassat boende såsom vård- och omsorgsboende 

utifrån sina behov, t.ex. på grund av demenssjukdom.” 

 

Ingrid Widebäck informerade att biståndshandläggaren i dessa fall försöker motivera den 

äldre att ansöka om vård- och omsorgsboende. Det är givetvis den äldres ansökan som 

gäller. 

 

Pensionärsrådet undrade också över nedanstående formulering. Det finns ju ett 

samband mellan hur många äldre som beviljas servicehuset och behovet av 

servicehusplatser, anser pensionärsrådet. 

 

”Kerstin förklarade att biståndshandläggarnas uppgift är att bedöma den enskildes 

behov och att boendeplaneringen, t.ex. hur många servicehuslägenheter det ska 

finnas är en helt annan fråga, en politisk fråga.” 

 

Anneli Rydström förklarade att Kerstin Malmport menade att biståndshandläggarens 

roll är att utreda och bedöma den äldres individuella behov av servicehusboende, 

oberoende av hur många servicehuslägenheter det finns. Boendeplaneringen, t.ex. 

om hur många servicehus/servicehuslägenheter det ska finnas beslutar 

stadsdelsnämnden/ kommunfullmäktige om.    

 

 Rådet för funktionshinderfrågor 2012-10-25 

Pensionärsrådet påpekade att det är beklagligt att läsa stadsdelsnämnds ordförandes 

svar om att stadsdelsnämnden bara är ”remissinstans”. I det här fallet gällde ärendet 

”Den gröna promenadstaden” men det har också sagts i andra sammanhang, enligt 

pensionärsrådet. 

 

Pensionärsrådet anser att det är viktigt att stadsdelsnämnden tar med sig lokala 

synpunkter och driver dessa i de centrala facknämnderna.  

 

 Stadsdelsnämndens protokoll 2012-10-25 

Angående § 8. Den gröna promenadstaden. Pensionärsrådet stödjer oppositionens 

uttalande om att våra ”gröna kilar” måste bevaras och att detta är speciellt viktigt då vår 

stadsdel är den stadsdel som har minst grönyta per invånare i ytterstaden.  

 

 Kommunstyrelsens pensionärsråd 2012-10-09 

Pensionärsrådet ställer sig bakom KPR:S synpunkter gällande § 12. Anmälan av 

förfrågningsunderlag för upphandling av privata utförare till kundval hemtjänst. 

  

”KPR har följt verksamheten under många år och vill framlägga sina synpunkter 

på vad som skall ingå i ett upphandlingsunderlag av vård- och omsorgsboende, 

men även hemtjänst i tillämpliga delar. Av detta följer inte att all verksamhet skall 

upphandlas utan en stor del bör drivas av kommunen. 
  

1/ Utförarna skall använda tillsvidare anställd personal av alla kategorier, ej 

timanställda. 
  

2/ All personal skall ha adekvat utbildning och vara lämpliga för sina uppgifter. 
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3/ Personaldimensioneringen skall utgå från SOS föreskrifter och Äldrecentrums 

utredning; krav skall ställas på att det finns tillräckligt många heltidsanställda på 

varje arbetspass. 
  

4/ Den paramedicinska personalen utökas så att de förutom instruktion av 

vårdpersonalen också arbetar med de boende för att bibehålla eller förbättra ADL. 
  

5/ Vårdtyngden definieras i upphandlingen och läggs till grund för betalningen. 

Biståndshandläggarna får ej underskatta vårdbehovet för att minska stadsdelens 

kostnader. 
  

6/ Regler och tider fastställs för när vårdplaner, ändringar i vårdplaner, annan 

dokumentation och rapporter skall vara upprättade. Hur och när rapporteras 

avvikelser och fastställs ekonomiska konsekvenser vid avvikelse. 
  

7/ För att vårdval skall kunna göras, måste all journalföring göras i ett system som 

följer den enskilde (eller i full kompatibla system). 
  

8/ Stadsdelsnämndens insyn garanteras genom kvartalsvisa rapporter från 

företagens och kommunens MAS:ar. Akuta händelser rapporteras direkt. 
Stadsdelsnämnden kan därefter ge stadsdelsförvaltningen uppdrag om fortsatt 

utredning och krav på ekonomisk kompensation. 
  

9/ Personal hos utförare skall ges samma meddelarfrihet som motsvarande 

personal vid kommunal verksamhet. 
  

10/ Delar av upphandlingsunderlaget införs i genomförandeplanen och 

omsorgsdagboken, så att mottagaren eller anhörig tydligt kan se stadens krav. 
  

11/ Kommunala utförare ska även kunna erbjuda tilläggstjänster.” 

 

Pensionärsrådet tycker det är viktigt att personalens lämplighet kontrolleras och 

undrade vilka kontroller som görs. Yvonne Goldberg redogjorde för detta. 

 

Karin Wilborg informerade också att SPF:S distriktsstyrelse försöker verka för att 

frågan om lämplighetsbedömning tas med i upphandlingsunderlagen.  

 

Angående fråga om hyressättning på trygghetsboende och seniorboende, sidan 8. 

Pensionärsrådet delar KPR:S synpunkt om att många inte har råd att flytta till 

lägenheter som anpassas till dagens tillgänglighetskrav vad gäller trygghetsboenden 

och seniorboende, vilket också pensionärsrådet tagit upp vid flera tillfällen. 

 

Pensionärsrådet önskar delta på KPR:s diskussionsmöte med Marta Szebehely, som 

är forskare på SNS och professor vid Stockholms universitet. 

 

Brottsförebyggande rådet 2012-09-28 

Pensionsrådet upplyste om att Kerstin Svenson representerar 

pensionärsorganisationen SPRF och inte SPF. Anneli informerar Anna William 

Olsson. 

 

§ 5. Aktuell information från stadsdelsförvaltningen 

 

Trekantens servicehus 
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Yvonne Goldberg rapporterade om det fortsatta arbetet på Trekanten med återflytten 

till 31:an och evakueringen av de boende i 27:an. Detta kommer att genomföras 

mellan den 26 november och den 17 december. 

 

Yvonne informerade också om att det inte blir någon flytt av beroendemottagning 

från Katrinebergsbacken till Trekantens servicehus. Utredningen visade att det blir 

alltför stora ombyggnationer som skulle innebära störningar för de boende, vilket 

inte är acceptabelt. Hur lokalerna ska användas kommer att utredas vidare och 

presenteras i ett ärende till stadsdelsnämnden. En översyn av lokalerna på 

bottenvåningen behövs göras, informerade Yvonne. 

 

Boende och anhöriga har inbjudits till informationsmöte den 4 december. 

 

Brukarundersökningarna 

Resultaten från stadens brukarundersökningar har kommit, vilka redovisas närmare 

i verksamhetsberättelsen. Anneli Rydström informerade att andelen nöjda brukare 

har ökat generellt sett. Hägersten-Liljeholmens dagverksamheter har fått mycket 

bra resultat.   

 

§ 6. Ärenden till stadsdelsnämnden 2012-11-22 

Pensionärsrådet gick igenom ärendena till stadsdelsnämnden.  

 

Ärende 2: Minnestavla över Olle Engkvist i Sannadalsparken 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 

 

 Ärende 4: Stadsdelsnämndens sammanträden 2013 

Ingrid informerade att det blivit justering för november. Pensionärsrådet avvaktar 

med att bestämma sina sammanträdesdatum, tills slutligt besked kommer.  

 

Ärende 6-8, om förlängningar av avtal inom äldreomsorgen 

Pensionärsrådet framförde att man är tveksam på det slentrianmässiga sätt som 

förlängningarna verkar ske. Det är viktigt att den privata äldreomsorgen inte får för 

stor tyngd. Enligt Marta Szebehely i SNS:s rapport så är i genomsnitt kvalitén på den 

kommunala äldreomsorgen högre än i den privata samtidigt som den inte kostar mer 

utan snarare mindre.  

 

Ärende 10: Förslag om att webbsända nämndens sammanträden. 

Pensionärsrådet hade inget att tillägga. 

 

Ärende 12. Återvinningsstationer – markupplåtelser, bättre tillsyn och inlämning 

av lågenergilampor 

Pensionärsrådet hade inga ytterligare synpunkter. 

 

Ärende 15: Stockholms stads program för stöd till anhöriga 2012-2016 

Pensionärsrådet önskar mer information om anhörigkonsulenternas arbete. 

Föreslogs att konsulenterna inbjuds till sammanträde under våren. 

 

Ärende 17: Förbättringar av stadens föreningsmeddelartavlor 
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Pensionärsrådet framförde att det inte har skett några förbättringar, trots att 

pensionärsrådet flera gånger lämnat synpunkter på föreningstavlorna placering och 

den bristande skötseln av tavlorna. Något måste göras, menade rådet.  

 

Förvaltningen måste se till att det finns föreningstavlor. När föreningstavlor tas bort 

för att de står på privat mark, måste förvaltningen hitta nya ställen för 

föreningstavlorna. Tillsyn av befintliga föreningstavlor behövs också. 

 

§ 7. Rapport från förtroenderåden 

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Julresa till Steninge planeras den 4 

december i samarbete med PRO.   

 

Nybohovs förtroenderåd, Marianne Svensk: På nästa möte den 22 november 

kommer rådet att planera inför luciakaffet som är den 19 december.  

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Den 17 december blir det julfest på 

Trekantens servicehus, som arrangeras i samarbete med PRO. Nästa möte är den 8 

januari. Eiwor framförde att de boende inte längre känner samma oro som tidigare. 

 

Åsens och Kransens förtroenderåd, Bertil Andersson: Förtroenderådet och PRO 

anordnar grötlunch den 11 december.  

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: På mötet den 22 november ska 

förtroenderådet planera inför luciafirandet den 13 december. 

 

§ 8. Övriga frågor 

 

 Förslag om gratis halkskydd för alla äldre 

Gunnar Carlsson tog upp förslag om att alla äldre borde få gratis halkskydd. Detta 

skulle bespara både lidande för de äldre som halkar och skadar sig men också vara 

kostnadsbesparande för samhället.  

 

Karin Wilborg tycker att detta är ett bra förslag och ska försöka driva det i KPR och 

LPR, landstingets pensionärsråd. 

 

Dialogmöte mellan kommun och landsting om multisjuka äldre 

Karin informerade om att nästa möte i landstingshuset är den 17 maj. Det var få 

deltagare på förra mötet, så Karin uppmanade fler från rådet att gå den 17 maj. 

 

§ 9.   Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 11 december, start med förmöte kl. 9.00. 

Lokal: Trekantens servicehus, Klubbrummet. Sammanträdet av avslutas med 

gemensam jullunch i restaurangen. 

 

§ 10.   Sammanträdet avslutas 

 Ordförande tackade alla för dagens möte och förklarade därmed mötet avslutat.  
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Vid protokollet: Anneli Rydström 


